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Pedagogická fakulta MU         Zápisy ze zasedání AS PdF MU – ak. r. 2022/2023 

Č. j.: MU-IS/109985/2023/2021894/PdF-1 

 

Zápis z 6. zasedání AS PdF MU 

ze dne úterý 4. dubna 2023 

 

(od 14:00, Konferenční a relaxační místnost RUV) 

 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků:  Studentská komora:    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

(přítomno celkem 21 senátorek a senátorů) 

Omluveni: 

Mgr. Pavel Sochor, Ph.D.    

Michaela Skalníková 

 

      

Hosté:  

 

Zapisovatel: 

Mgr. David Košatka  

doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D.  

doc. RNDr. Jaroslav Beránek, CSc.  

doc. Mgr. Jana Kratochvílová, Ph.D.  

Mgr. Anastasija Sokolova, Ph.D.  

Mgr. Martin Vrubel, Ph.D.  

PhDr. Mgr. Dana Zámečníková, Ph.D. 

doc. Mgr. Petr Hala, Ph.D. et Ph.D. 

doc. Mgr. Petr Najvar, Ph.D. 

Mgr. Iva Frýzová 

Mgr. Jiří Mihola, Ph.D. 

Mgr. Petr Kamenický, Ph.D. 

Mgr. Jiří Šibor, Ph.D.  

  

 

 

Bc. Michal Bezůšek  

Mgr. David Košatka 

Mgr. Bc. Dominik Levíček  

Mgr. et Mgr. et Mgr. Bc. Lucie Hájková  

Bc. Vojtěch Antoš  

Karel Frnka  

Bc. Ondřej Voráč  

Mgr. Pavla Žáková 

Dominik Justin Zelinka 

 

 

 

 

 

doc. PhDr. Mgr. Simona Koryčánková, Ph.D. 

Ph.D. doc. Mgr. Tomáš Káňa, Ph.D. 

PhDr. Helena Vaďurová, Ph.D., M.Sc. 

Mgr. Petra Vystrčilová, Ph.D. 

doc. Mgr. Tomáš Káňa, Ph.D.  

prof. PhDr. Tomáš Janík, Ph.D., M.Ed. 

RNDr. Hana Svobodová, Ph.D. 

Mgr. et Mgr. Marek Lollok, Ph.D. 

Ing. Šárka Kvizdová 

Mgr. Jan Šplíchal 

Mgr. Dagmar Kyselová 

Ing. Eduard Hoffmann 
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Návrh programu zasedání: 

 

1. Schválení programu zasedání 

2. Schválení zápisu z 5. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2022/2023 

3. Schválení Zprávy o hospodaření PdF MU za 2022 

4. Schválení rozpočtu PdF MU na rok 2023 

a. Pravidla sestavování rozpočtu 

b. Rozpočet kateder a institutů, Centralizované prostředky, DIF PdF_2023, Návrh 

rozdělení hospodářského výsledku 2022, Rozpočet PdF 2023 (NEIN), 

Rozpočet PdF 2023 (INV) 

5. Zpráva o čerpání stipendijního fondu 

6. Zpráva ze setkání zástupců AS pedagogických fakult 

7. Různé 
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1. Schválení programu zasedání 

 

Předseda Adam zahájil 6. zasedání AS PdF MU a přivítal přítomné senátorky, senátory a 

všechny hosty. Úvodem seznámil AS PdF s výsledkem volby rektora, která se konala na 

zasedání AS MU předešlého dne; se silným mandátem (51 hlasů z 55 přítomných) bude i 

v druhém funkčním období pokračovat Martin Bareš. 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Halu a sen. Antoše jako skrutátory 

6. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2022/2023. 

Pro: 21; proti: 0, zdrželo se: 0; 

 

AS PdF MU schvaluje program 6. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2022/2023. 

Pro: 21; proti: 0, zdrželo se: 0; 

 

2. Schválení zápisu z 5. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2022/2023. 

 

Předseda Adam obdržel připomínku od sen. Levíčka, byla v aktuální verzi zápisu 

zapracována.  

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje zápis z 5. zasedání AS PdF MU v akad. 

roce 2022/2023. 

 Pro: 21; proti: 0, zdrželo se: 0; 

 

3. Schválení Zprávy o hospodaření PdF MU za 2022 

 

Předseda Adam požádal tajemnici PdF MU Šárku Kvizdovou, aby zprávu představila. 

Zpráva byla k dispozici v dokumentovém serveru. 

Tajemnice Kvizdová: hospodářský výsledek za rok 2022 činil 1 285 022 Kč. Oproti roku 

2021 se jedná o vyšší částku. Dle pravidel rozpočtu je třeba odvádět do výše 10 % 

z hospodářského výsledku, což je 128 502 Kč. Letos nebude ponížen převod do FRIM, ale 

peníze budou odvedeny z fondu provozních prostředků. Pozitivně dopadla také inventura 

majetku a závazku. S ohledem na investice zmínila především novou menzu, dále pak ateliéry 

katedry VV, jejichž stavba byla zpožděna. Na Poříčí 9 se uskutečnila rekonstrukce plynové 

kotelny a byl přidán bezbariérový vstup. Na Poříčí 31 proběhlo dokončení rekonstrukce 

tělocvičny. Jsou plánované tři etapy oprav vodovodního řadu. S ohledem na havarijní stav je 

plánována etapa 3 a 1, která počítá i s vybudováním sprch na Poříčí 7. Dále bylo vybaveno 

AV studio. Veliká část investic je finančně podpořena z RMU. Fond provozních prostředků 

aktuálně činí 93 mil. Kč. Tajemnice Kvizdová doporučila s tímto fondem systematičtěji 

pracovat. Zmínila také sociální fond, který roste a doporučila využívat benefitů, které MU 
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skrze tento fond nabízí. Průměrné mzdy u akademických pracovníků vykazují nepatrný 

pokles. To mohlo být způsobeno tím, že katedry peníze více převáděly do dalšího období. 

Předseda Adam poděkoval tajemnici za to, že zpracovala zprávu za období, ve kterém ještě 

nebyla tajemnicí PdF (nastoupila 1. 2. 2023). Dále se zeptal na konkrétnější představy 

možného využití fondu provozních prostředků. 

Tajemnice Kvizdová: finance z jednotlivých fondů lze dle určitých pravidel finance převádět 

a následně investovat. 

Předseda Adam by byl rád, kdyby tajemnice senát průběžně informovala o investicích. 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje Zprávu o hospodaření PdF MU za rok 

2022. 

Pro: 21, proti: 0, zdržel se: 0.  

 

4. Schválení rozpočtu PdF MU na rok 2023 

 

a) Pravidla sestavování rozpočtu 

 

Předseda Adam: proces sestavování rozpočtu a navržená pravidla představí tajemnice 

Kvizdová; připomněl, že pro případné dotazy je přítomen i ekonom-analytik Ing. E. 

Hofmann. Dále dodal, že zvláště se schvalují pravidla a rozpočty kateder. Sestavování 

rozpočtu probíhá několik měsíců. Ekonomická komise (EK) se pravidelně schází společně 

s vedením, navrhuje úpravy a hledá společný konsenzus v této oblasti.  

Tajemnice Kvizdová seznámila prostřednictvím Powerpointové prezentace AS PdF s 

rozdělením HV MU za rok 2022 do finančních fondů, které odesílala na rektorát. Dalším 

podkladem bylo rozdělení normativu, který ukazuje, jaké prostředky se posílají na RMU. 

K 30. 9. se dávají požadavky na RMU, který v případě schválení posílá finanční prostředky. 

PdF poté spolufinancuje. Letos se počítá mimo jiné také s rekonstrukcí zasedací místnosti 

děkanátu, přilehlých prostor a pracovnou děkanky. Dále předtavila neinvestiční rozpočet. 

Ten se skládá ze všech zdrojů, ne pouze ze zakázky 1111 a příspěvků na vědu a výzkum. Při 

svém plánování vycházela z roku 2022 a let předchozích. Hospodářský výsledek na letošní 

rok stanovila dle kvalifikovaného odhadu na 1,3 mil. Kč. Katedry pro letošní rok ušetřily 14 

mil. Dále seznámila senát s rozdělením finančních prostředků na rok 2023. V ukazateli A 

(fixní části) je patrný nárůst, na rozdíl od ukazatele K, kde pokles činil -4,6 %, stejně tak 

ukazatel vědy a výzkumu DKRVO (-5,5 %). Celkově však dotace činily nárůst 3,5 % na 

celkových 277 995 tis. Kč. Celkově katedry posílily rozpočet o 8,1 %. Mzdové náklady 

kateder pro rok 2023 vzrostly o 10,7 %. Změny v rozpočtu tvoří KIV a KEN, kdy se poměr 

mění na 70 / 30. V loňském roce pro srovnání byl poměr 75 / 25. Doporučila do dalšího roku 

posílit KEN. Plně se v pravidlech přechází na Metodiku M17+, kdy RIV má nyní 0 a M17+ 

100 %. Loni to pro srovnání bylo 20 / 80. Drobně se také změnil poměr fixní a výkonové 

části z 86 % / 14 % na 88 % / 12 %. Promítla také změny v pravidlech hodnocení tvůrčí 

činnosti. V roce 2022 se hodnotil výsledek podle WoS, letos dle vyššího kvartilu plus byl 

přidán decil D1 s bodovou hodnotou 70, aby byla podnícena motivace k publikování ve 

vyšších kvartilech. Cílem těchto změn je postupnými kroky vést výzkumníky, aby se 

orientovali na oblasti, dle kterých budou z Metodiky M17+ placení, dle pravidel RMU. U 

monografií bude žádoucí publikovat v nakladatelstvích, která jsou hodnocena RMU.  
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Sen. Sokolová měla otázku, kolik stojí 1 bod, přepočteno na peníze. 

Děkanka Koryčánková: Každý rok je to jinak, data jsou k dispozici v podkladech. 

V současnosti to v průměru činí cca 400 Kč.  

Tajemnice Kvizdová senátu přednesla také významné investice a opravy pro rok 2023. Tou 

zásadní bude rekonstrukce prostor děkanátu, zasedací místnosti a personálního oddělení.   

Děkanka Koryčánková dodala, že je žádoucí nová koncepce tohoto prostoru a také, že se 

do tohoto prostoru neinvestovalo řadu let. 

Tajemnice Kvizdová: Dalšími investicemi jsou např. rekonstrukce vodovodu a odpadů. 

Některé projekty pro letošní rok budou spolufinancované a předfinancované. Jedná se např. 

o OP, VVV, IROP či OP JAK PhD Infra.  

Děkanka Koryčánková poděkovala tajemnici a ekonomické komisi za  dobrou spolupráci.  

Sen. Bezůšek se zeptal na revitalizaci knihovny. 

Tajemnice Kvizdová: Jedná se o výměnu svítidel za LED žárovky, koupě nového scanneru 

a vybavení, jako jsou nové stoly a židle.  

Sen. Frýzová poprosila o seznam investic a oprav u jednotlivých učeben, aby si mohli 

vyučující naplánovat výuku. Dále poprosila o lepší komunikaci těchto oprav, včetně zdrojů 

financování atd.   

Tajemnice Kvizdová souhlasí a k tomu by ráda zapojila sekretářky na pravidelné setkání. 

Sen. Najvar upozornil, že byl v prezentaci patrně omylem přeskočen snímek s daty 

týkajícími se internacionalizace; doptal se, zda v této oblasti nenastala nějaká změna, která 

by byla pro senát zajímavá. 

Prod. Janík vysvětlil, že v případě, že akademik či akademička více publikuje ve světovém 

jazyce a více zapojuje zahraniční autory, tak může obdržet bonusové body.  

Sen. Najvar se ještě vrátil k textu Pravidel k sestavování rozpočtu, který měl AS PdF 

k dispozici; není si jistý, zda jsou všechny pojmy zcela jednoznačně vymezeny. 

Ing. Hofmann doplnil, že je tento dokument převzat z RMU, jeho znění přejímáme. 

Sen. Vrubel shrnul setkávání Ekonomické komise. Zmínil, že EK navazovala na 

dlouhodobé strategie sestavování rozpočtu a navrhovala změny. Komise vše podrobně 

diskutovala, byla nalezena celková shoda. EK proto doporučuje pravidla rozpočtu a 

rozdělení finančních prostředků AS PdF ke schválení. 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje předložená Pravidla pro sestavování rozpočtu 

PdF MU na rok 2023. 

Pro: 21, proti: 0, zdržel se: 0.  

 

b) Rozpočet kateder a institutů, Centralizované prostředky, DIF PdF_2023, Návrh 

rozdělení hospodářského výsledku 2022, Rozpočet PdF 2023 (NEIN), Rozpočet PdF 

2023 (INV) 

 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje rozpočet PdF MU na rok 2023 (Rozpočet kateder 

a institutů, Centralizované prostředky, DIF PdF_2023, Návrh rozdělení hospodářského výsledku 2022, 

Rozpočet PdF_2023_ NEIN, Rozpočet PdF_2023_INV). 

Pro: 21, proti: 0, zdržel se: 0.  
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Předseda Adam vyhlásil 15 min. přestávku (zároveň proběhlo setkání Legislativní komise za 

účelem volby předsedy/předsedkyně) 

 

 

5. Zpráva o čerpání stipendijního fondu 

 

Předseda Adam konstatoval, že předsedou legislativní komise, která se sešla v průběhu 

přestávky, se stal sen. Mihola za podpory všech členů komise. Dále předal slovo prod. 

Vaďurové. 

Prod. Vaďurová seznámila AS PdF MU s hospodařením a čerpáním stipendijního fondu PdF 

MU. Na začátku roku byl použitelný zůstatek v tomto fondu okolo 6 mil. Kč a použitelný 

zůstatek okolo 2,5 mil. Kč. Mezi čerpanými programy je program na podporu 

internacionalizace – okolo 1,6 mil Kč. Dále to je podpora studentů ve hmotné nouzi. Další 

stipendijní program, který se čerpal více než v uplynulých letech, byla pedagogická a 

humanitární činnost. Program, který zvýšil objem, byl program na reprezentaci fakulty. 

Katedry by si nově mohly zpracovat plán na reprezentaci fakulty, aby bylo možné efektivněji 

hodnotit soulad a plánovat výdaje. Ráda zodpoví dotazy či podněty od AS.  

Sen. Frýzová měla dotaz na asistentská stipendia a jestli je plánována korelace poměru mezi 

počtem studujících, protože některé katedry mají více studentů než jiné za stejného objemu 

peněz. 

Prod. Vaďurová: v tomto smyslu se aktuálně změny nechystají. 

Sen. Vrubel se zeptal, jak se daří vymáhat pohledávky. 

Prod. Vaďurová reagovala, že se nezměnil počet osob, které by nebyly schopné splácet své 

pohledávky. Jsou jen jednotky exekucí. Děje se tak rovněž díky efektivním splátkovým 

kalendářům.  

Sen. Vrubel se dále zeptal na průměrnou dobu splátkového kalendáře. 

Prod. Vaďurová: Platí, že studium by mělo být zaplaceno, než studující dokončí studium. 

Děkanka Koryčánková doplnila, že je žádoucí se exekucím vyhnout. 

Sen. Kamenický reagoval, že někteří studenti na KVV potřebují na reprezentaci více peněz, 

protože malby a výstavy jsou finančně náročné.  

 

Zasedání opustila sen. Frýzová 

 

Prod. Vaďurová: Zatím se nejednalo o zastropování částky, ale je třeba tyto akce plánovat. 

Děkanka Koryčánková doplnila, že když budou peníze požadovány dopředu, tak pak 

nenastane situace, že někteří finančně podpořeni nebudou a katedra poté nemusí řešit, 

z jakých prostředků je zaplatí. Hovoří tedy o predikci. 

Sen. Kratochvílová plánuje Den podnikavosti a zeptala se, v jaké fázi akademického roku 

žádost zaslat. 

Prod. Vaďurová: K 30. září.  

 

AS PdF MU vzal na vědomí zprávu o čerpání stipendijního fondu PdF MU. 

Pro: 20, proti: 0, zdržel se: 0.  
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6. Zpráva ze setkání zástupců AS pedagogických fakult 

Sen. Mihola stručně poreferoval o akci (zúčastnil se spolu se sen. Bezůškem a Antošem). Pro 

další spolupráci jsou klíčové pedagogické fakulty v Praze a Plzni, které mají všechny obory. 

Otevřela se také debata o dublování oborů. Dalším tématem byla kvalita profesních 

kompetencí či otázka platů na humanitních fakultách, on sám by byl ve vyjednávání a 

postojích k této záležitosti asertivní. Přítomen na výjezdu byl rovněž zástupce z ministerstva.  

 

Sen. Frýzová se vrátila na zasedání 

 

Děkanka Koryčánková by ráda tuto debatu ještě dále rozvíjela. 

Sen. Antoš hovořil se zástupci z ostatních pedagogických fakult. Objevilo se téma sníženého 

zájmu studujících o projekty, zakládání spolků a kulturní činnost. K aktivitě studentů přispívá 

zejména participace a podpora studentských spolků.  

Sen. Bezůšek apeloval na přítomné senátory a senátorky, aby se spolky vznikající na PdF 

zapojovaly do oficiální struktury MU, která s sebou nese řadu výhod. Setkání hodnotí jako 

velmi otevřené a přínosné. Rovněž se zeptal sen. Kratochvílové na kompetenční rámec. 

Sen. Antoš pochválil neformální charakter setkání.  

 

Sen. Mihola opustil zasedání. 

 

Sen. Kratochvílová reagovala, že kompetenční rámec ministerstva, který vznikal, je hodně 

inspirovaný naší Pedagogickou fakultou. Ona sama aktivně participovala a dodala, že na PdF 

se bude využívat vlastní standard, který vznikal na PdF, který je ale tomu ministerskému 

velmi podobný. Na PdF byl kladen důraz na to, co je možné pozorovat na výuce. Navíc jsou 

na něj vyučující na PdF zvyklí a je žádoucí jej používat dále. Aktivně přináší toto téma i mezi 

kritiky kompetenčního rámce a blíže jim vysvětlují, jak prakticky rámec funguje, což vnímá 

jako zásadní. 

Sen. Bezůšek otevřel téma klinických škol.  

Děkanka Koryčánková vnímá, že tato témata jsou součástí každodennosti PdF. Pokud by 

senát měl zájem, je možné tato témata se senátem otevírat a rozvíjet. Dále podotkla, že obraz 

pedagogických fakult v médiích není vždy prezentován správně a je potřeba témata, jako jsou 

platy, rozkrývat více do hloubky. Rovněž podpořila spolkovou činnost na PdF.  

Sen. Bezůšek požádal o marketingovou podporu spolkové činnosti ze strany fakulty, která by 

vedla k vyššímu povědomí o roli a možnostech spolků.  

Sen. Levíček zmínil, že spoustu informací již SKAS PdF posílal pravidelným emailem a 

vyzval Informační komisi k zapojení. 

Sen. Kamenický vnímá jako zásadní, že spolky si své fungování musí zasloužit kvalitní 

činností. Klíčová je především intervence studujících.  

Sen. Kratochvílová se zeptala, jak funguje spolek Otevřeno? 

Děkanka Koryčánková: Spolek funguje a ve středu 12. 4. budou jeho zástupci na PdF.  

Sen. Bezůšek navrhl, aby v rámci zasedání AS informovala pravidelněji děkanka 

Koryčánková o tom, co se řeší v rámci setkávání děkanů a děkanek pedagogických fakult. 

AS PdF MU vzal na vědomí zprávu o setkání zástupců AS pedagogických fakult konané v 

Hradci Králové 30. 3. 2023. 
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7. Různé 

Děkanka Koryčánková seznámila senát s čerstvými závěry ke klíčovým bodům ke kauze 

sexuálního obtěžování: děkan (tehdy Jiří Němec) a řešitelka (tehdy Simona Koryčánková) 

v rámci prvního případu v červnu 2022 postupovali správně. Rozvázání pracovního poměru 

dohodou bylo shledáno jako nejlepší možné řešení. Stejně tak bylo vyhodnoceno jako správné 

zahájit rozvázání pracovního poměru i s posledním pedagogem, který na PdF stále působí. 

 

Sen. Frýzová měla prosbu na vedení fakulty, zda by bylo možné děkanská volna oznamovat 

před začátkem semestru, aby bylo možné lépe plánovat výuku.  

Prod. Káňa reagoval, že důležitá data již byla zadána do IS. Existují však neočekávané 

události. Příští akademický rok bude mít 2x13 týdnů a ani v jednom semestru nebude čtecí 

týden.  

Děkanka Koryčánková doplnila, že to, že nebude čtecí týden, umožní ukončit semestr o 

týden dříve, resp. jej neprotahovat. Poděkovala sen. Frízové za podnět. 

 

Předseda Adam poděkoval přítomným senátorům a senátorkám za zasedání a pozval na další 

zasedání 2. 5. 2023. 

 

 

Zapsal: Mgr. David Košatka 4. 4. 2023 

Schválil: doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D., předseda AS PdF MU, 18. 4. 2023 
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Usnesení z 6. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2022/2023 

 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Vrubela a sen. Skalníkovou jako 

skrutátory 6. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2022/2023. 

 AS PdF MU schvaluje program 6. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2022/2023. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje zápis z 5. zasedání AS PdF MU v 

akad. roce 2022/2023. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje Zprávu o hospodaření PdF MU za 

rok 2022. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje předložená Pravidla pro sestavování 

rozpočtu PdF MU na rok 2023. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje rozpočet PdF MU na rok 2023 (Rozpočet 

kateder a institutů, Centralizované prostředky, DIF PdF_2023, Návrh rozdělení hospodářského 

výsledku 2022, Rozpočet PdF_2023_ NEIN, Rozpočet PdF_2023_INV). 

 AS PdF MU vzal na vědomí zprávu o čerpání stipendijního fondu PdF MU. 

 AS PdF MU vzal na vědomí zprávu o setkání zástupců AS pedagogických fakult konané v 

Hradci Králové 30. 3. 2023. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


